

PREFACE

The sixth annual conference of the Canadian Association for Information Science marks an important step in the evolution of the association and represents a new affirmation of the importance of its role in the advancement of information science in Canada.

The theme selected, "To better communicate information: a new step" stresses both the technological progress in the field of communications (telecommunications, microwaves, satellites, numerical data banks) and the quality of the communication process (relations with users, networks, linguistics, etc.).

The Organizing Committee of the conference wishes to sincerely thank everyone who contributed to the success of this conference and particularly the Quebec Department of Communications and the Quebec National Library who handled the printing of the proceedings and their reproduction on microfiche respectively.

Onil Dupuis
President
Organizing Committee

Préface

La sixième conférence annuelle de l'Association canadienne des sciences de l'information marque une étape importante de l'évolution de l'association et constitue une nouvelle affirmation de l'importance de son rôle dans l'avancement des sciences de l'information au Canada.

Le thème choisi, "Mieux communiquer l'information: une nouvelle étape" insiste à la fois sur les progrès technologiques dans le domaine des communications (télécommunications, micro-ondes, satellites, banques de données numériques) et sur la qualité de la communication de l'information (relations avec l'utilisateur, réseaux, linguistiques, etc.).

Le Comité d'organisation de la conférence tient à exprimer ses remerciements les plus sincères à toutes les personnes et à tous les organismes qui ont apporté leur contribution au succès de cette conférence, et de façon plus particulière, le ministère des Communications du Québec et la Bibliothèque nationale du Québec qui ont, respectivement, assuré l'impression des comptes rendus et leur reproduction sur microfiche.

Onil Dupuis
Président
Comité d'organisation